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ću zato glasati prottvb ovog predloga. To siim imao Mišu Trifiinović protiv, Magovčević za, Sumenkovio 
da kiižcin. za,  Mili. Zivkovio za,   Manojlo  Sokić za,.Valerijan 

Predsednik   Miša Trifunović:   Gospodo, 'priHtii- Pribićević za, Duli'bić za,  Kristan za, Svet. Popović 
pićemo  геве.пји.  Ovo je  prcdlon1  sekcije,   |ии1о(11к)га za.  Lju'ba  Trandafilov'ć za,   Pavle  A.ngjelid  za,  Ло- 
o ovome pitanju, uz koji je primljen od g. izvestioca van  Cljonovie za,  Milosav   Kajeević protu,  Vojislav 
i predlog g. ECristana.  Pododbor predlaže, <la se ova i.a/. r za. Simo   Krstić za.   Ljuba Jovanović protiv, 
koncesija ima'poništiti. Ja ću to staviti fta glasanje. Milorad   Vujičić   protiv,   Vas.   Popović   za,  Sećerov 
Ла  sam   mišljenja,  goepo<lo,   ila   se  ovaj   izveštaj    ne za,  Osman   \'ilqvić  za.   llalži   Kadić za.   Marko  (1'j'.i- 
iparea, aego da ве glasa o celome iz.veštajn. On Vam ričić iprotiv, Ljubo Popdvić protiv, ViMer za, Jovan 
je poznat, jer Vam je bio rdzdal  i \\ ste ga valjda Badonić protiv,   Pcćanac   protiv,   Milan    ffilorađo- 
pročitali. te nije ni potrebno da ga ja sad čitam, Isto vic za. 
tako  poznata   Vam  je  izmena  g.   Kristana, koja  je Nastas Petrovič: Smatram, da je rad ovoga od- 
primljena. bora  u  ovome  momentu   i   nezakonit   i   neustavan   i 

Milorad Vuiičić: Ja molim, da se glasa poime- 'A,0x ,"-il ll(' sudelujem ni n gla'saUju ni za ni  pro- 
tiićno. Ovo je pitanje vrlo va?.no i ja zbog toga bas i t,v- Smatram, da sam u puldiei, da sam odsutan, 
želim da to gJasanje bude takvo, (Posle glasanja.) 

Ljuba Jovanović: Sasvim ie pravilno da se1 

clasa po celome izvestaju. Ali ako on ima više de- 
lova, onda posle toga glasanja 6 celome izv.'štaj i 
glasa se o svakom pojedinom đelu. 

Predsednik  Miša  Trifunović:   Gospođo,   glasalo 
je svega 27 poslanika, Glasalo je za 19, a 8 su glasali 
protiv.   Prema   lome   Objavljujem,  da   je   izveštaj   роЛ- 

  odbora za ovu koncesiju primljen. 
,   Predsednik   M.sa  Trifunović:   Suština ]e   izve- Л(,<((1 ,;_ ^]Н):]^ za |(L (1;1 đaIia|nju Beđnicu га- 

stam odborsW-da. se, koncesija poništi. Glasajmo uj,,^,,,^    (Glasovi':   Jesmo*)    Večerašnju   sednicu 
poimenicno.,KO je za to da se ovo odborsko mišljenje zaključujem, a iduću zakazu^etn  za  ponođeljak, u   I 
primi, sa izmem.m g. Kristana ižvoliće glaeati »za«, ,.,,., 1)OSj(. ,,„ !„,,_ r (lvil|| ^„...„j,,, r(,(i0,„. dogovor o 
a ko je protiv, izvohee glasati »protiv«. ^ iz,mi.l| odbora 7,| administrativnu ppdelu zemlje. 

Sekretar dr. Pavle Cubrović proziva članove Za- 
konodavnog Odl>ora <la glasaju i oni su glasali ovako: (Sodnica je zaključena n 19 časova.) 

ХХЈП. SEDNICA 

ZAKONODAVNOG ODBORA 
NARODNE SKUPŠTINE 

KRALJEVINE 

SRBA, HRVATA I SLOVENACA 

držana (i. februara   L922. god. u  Beogradu. 

Prcdsedavao   Predsednik   Miša  Trifunović. Prelazi se na dnevni  rod.  Na dncvrioni redu je 
Sekretar dr   Pavle Cubrović. dogovor o  izboru   pododbora  za   proučavanje zakon- 
Prisutan  gosp.   Ministar za   izjednačenje zakona, skog predloga   „administrativnoj   podeli   zemlje,   on- 

Mai-i     'Гг-4'к \i'• eiu-kili uprava, objasnili i ereskin samouprava. (Ktu1 

su tri projekta, Skupština je za svaki izabrala jedan 
(Početak u 1C i 30 časova.) ■ponJodbor, koji nije završio posla, pa .sad stoji do pđ- 

Predsednik A\iša Trifunović: Gospodo, otvaram bora; hoće li da bira  pododbore ili hoće li da  opet 
43. redovni sastanak. Molim da čujete Zapisnik ipro- ^га jedan odbor za sva tri projekta, ili za svaki za- 
šloga sastanka. seban  odbor.  0  tom   možemo  sa la  raspravljati,   li'':' 

'  Sekretar <li.  Pavle  Cubrović  čitfl   protokol   pro- ima -l,td,",lm Cubrović. ^ 
Sloga sastanka. 1>г.   Pavle   Cubrović:   Gospodo,   mi   -ino   doneli 

Predsednik   Miša   Trifunović:   Ima   li   primedlte CJstav,  ako   se   ne   vai'am, dne   29.   juna.   Po   el.   136. 
na  protokol?   (Neona.)   Objavljujem, da je  protokol CTstava tačno je označeno, da se jedan _odbor speci- 
primljen. l're nogo se predje na dnevni red, čael mi .i;lln(l odabere iz SkupStine. koji će doneli zakon o ađ- 
je   izvestiti,   da   se  je  pododbor   z, i   proueavanje   kon-      'ndnisl rativnoj   podeli   zemlje   i   t.   d.   Taj   odlior   nije 
ceeija za  iskorisćivanje  vodnih  snaga  sastao  i  kon- svršio posao i stvar je -tala na nama, da mi to svr- 
stituisao   i   izabrao  s(dii   za   |ii'edsednika  Etbina  Kri- Simo.  Medjutim   mi   imamo dva   m;'.-eea  jni   lT>tavn   i 
r-tana, za   potpi'el.-ednika Eadoslava   Agatonovića   i  za ako to ne '-vršimo za dva meseca, prepustieemo Vladi, 
sekretara    lr.   ilalil  кеца  llrasnieu:   pododlioi' za  pro- da   ovo   pitanje   uredi   uredbom   i   time  eemo   ne  samo 
uoavanjo zakonskog predloga b ministarskoj odgovor- dovesti u krizu ovo pitanje, nego eemo i kompromi- 
noeti se sastao i konstituirao i izabrao za predsednika tirati ovo najvažnije pitanje, a  to je pitanje polpu- 
Ljuliu JovanoVića   iDotpređsedn;ka Nedeljka Divca I noga ujedinjenja zemlje. Narod čeka na pivom mestu, 
sekretara Milana Mijoradovića, te da se pododbor za do konzekventno izvadiamc ujedinjenje zemlje, a to 
iproučavanje šumskih kon^esiia sastao i konstituisao nie  može biti  ako  ne  budemo svršili   u   određjenom 
i izabrao za predsednika Ljubp Jovanbvića, potpred- roku osnovu za administrativnu ppdelu zemlje. Zato 
sodnika Jov.  Gjonovića i  sekretara  Ljubu  Trandafi- , predlažem, da  ne gubeći  vremena  izaberemo iz rvake 
loviea. partijske  grupe  odbor  i  da   taj   ima  da   prikupi   sav 
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materija] o tome predmetu, što je s jedne strane iz- odgovarjajo geografskim in hietoricnim razmeram^ 
uda VIIKIM, a a druge strane dosadašnji odbori i da u ali so skladne z goapcdarskimi, trgovinskimi in pro- 
roku od 10 dana podnese izveštaj, da ne dopuetimo, inetniriii zahtevami, ali so upravičena s plemenskega, 
da se ovako važno pitahie reiava uredbom. nacionalnega  ali  verskega   ozira.   To   vipfaianje   se 

Ja bih molin, da se odmah predje na tn etvar i mora z vso resnobo vzeti v ozir in v pretres, Mislim, 
da ве odmah izabere taj odbor i da se nekoliko mi- da ga ni  lahko parlamenta  na svetu, v katerem bi 
mila   za   konstituisanje   odbora.   Mogu   reći   ovo,   da bilo možno, <ia se predlog o tako važnem vprašanju, 
partija, kojoj imam čast,pripadati, apsolutno od Ovog kakor   j"   administrativna   rej^delitev   zemlji',   tako 
pitanja  administrativne   podele zemlje   neoe ni   na lahkomiselno in nedostatno izdelan, predloži poglan- 
dlaku odstupiti i  nikakovu koncesiju  neće dopustiti, oeftn.  Narodnim   zastopnikom   se   priporočnje in   od 
ona smatra to pitanje za bitno pitanje ne samo svog njib se fpricakuje; da glasujejo za neku .podelil zemlje, 
ostanka u vladi, nego i za tvoj rad u Ustavu u Usta- za koju večina ne miore znati, ali jo dobra ali ne, ker 
votvomoj i Zakonodavnoj Skupštini i traži, samo da nima   pravega  v pogleda   v  razloge,  ki bi  opravda! 
se pristupi ovom pitanju najvećom (zliiljnoseu. tako jpodelu. Zato pa zabteva ne samo v. levažna za- 

IVedsednik   Miša  Trifunovic:   Reč   ima   Mini- deva, za kojo tukaj gr6. marveč   tudi   čast   vsakega 
star za izjednačenje zakona. poslanca, da se ta nedostatak odpravi. 

Ministar za  Izjednačenje  Zakona  Marko Trif- .       Statistični material, ki senara je dal na raaiJO- 
ković:  Ja   nisam  ustao,  da  govorim,  nego  samo da     laS0' Зе \лко Roren, da se ne i -e ustvariti no'bena 
neinim  jednu napomenu na govor g. Čubfovnća.  Do- |;,niVil  Sodba   ш'  c   tpritonjelm   razsežnosti   poedinih 
ista   je  nbzgodno, što   Narodna   Skupština-nije  ovu obl?8

1
tl;, n.a " ".",l naseljenosti, ne o prarodnih, eko: 

stvar resila, jer odbor sastavljen iz rviju partija nije ""l11^'1' '" socialmli priljJtah, ka so baje bile mem- 
stigao da projekl    pretrese i oceni. Ла mislim, da će (la-'1,(' Z:| Prodložcno razdelitev.  Manjka  (fah)  vsako 
ta nezgodu Zakonodavni odbor ispraviti n da će Za- ^'•|l('»" obrazloženje ovega predloga, koje bi stvarno 
konodavni Odbor u  predvidjem мкп doneti svoju reahumi razlogi — motiviralo, zakai sej,, vlada od- 
odlnkn u pozitivnom smislu. Mislim, da će sve partije 'I''1.1;1 za 1 ,ki) razdelitev zemlje, ne pa za drugo, ki 
i   kao  elan   radikalne  stranke  izjavljujem, da  Će   radi- b]   1

'
I1A

  
n.e Samo po  mnenju  nase-a  klnka. marvee  po 

kalna stranka  prihvatiti, da tu stvar n odboru  reši. ["nenlV mnogih drugih  poslancev, pravilneiša in ve- 
Medjutim ako to pitanje no bi bilo  rešono  u ovom lko ?olJ?a za  Mike v nas: državi. Gospoda!  Pred- 
Zakonodav n   Odkoril   i   ako   bi   Vlada   imala,   da   te 1,,/'nl   nacrl   П-odele  /indje  je  za   to spepielno  ustvar- 
pitanje reši uredbom, ja nikako ne mislim da bi v',[ '^1""' odklonil. Toda ta nacrt je skozi vrata za- 
tim bilo kompromitovano ujedinjenje narodno. Ustav konodavn_e^ 0^ога zo|1(,t, prjge] v parlament, kakor 
je vodio računa o raznim teškoćama i izrekom pivd- ?ld: kl l"'"11, P" (lпl-ll, vra1lh z,li'-'t v hieo, iz katere 
\ideo.  da  86   pod,da   mož.    izv.sti   i   nredhom.   ako  za- ^  b:1   VI'/,MI  skoZ1 'P1?'8  vrata-   Ги   п.абг1   nl  vreden,  da 
koiii)ila\'iio  telo   ne  lii  Stiglo da   to   uradi.   Ujedinjenje 0   ni'mi    razpravljal    zakonodajni   odlmr.    Ta    od- 
je već utvrdjeno  i   ranije  i  našim   Ustavom,  te pno  ne ^Г Пе "","' ]nU   ге^]па.   Postala  23  zakonske predloge, 
može biti, a ne ki ni moglo biti kompromitovano, ako !)' s".v drugih odborih [pretrpeli popolni brodolom. 
Odbor ne Id stigao da svrši povereni  mu po^ao. /il,,0 '^ Prej razloženih vzrokov predlagam,.da ee ta 

P     i     i   -i    м:х„ T-'f     „„••     i - r zakonski   predlog kot   nedodatno  in   nemorno  izdelan rre:lse(liiik   Misa   Intunovic:   ima   i ee  go8ipqdin i   т \       i ,     • i ■       , ,-,,,i       •.,•,.. i-(- 
vrne Viadl ter <la se prelazi na dnevni red ( ubrovic  i^nli   ličnog obavestenja, . ' _ 

l'redsedirk Miša Trifunović: Gospođo, dozvolit ■ 
da   naponu nCm, da бе danas Ovde  ne  radi  o  tom   da Sekretar   dr.   Pavle   Cubrović:   da   sam   zai li 

malo alegorični kazao, ali kad se dovede n savez cela ■   , , , , 
, ,        ч-   •   •   i     i   i>    i i      ■, i mi1 iliskuliiiemo. <la li  mi freha da radimo ili ne tr-ha stvar  n  suštini   i   ka'l   1 arlamenal   n   zakonitom   i'oku . TI ,      •   I        . i    ,•   • ,i       >•    , , , ,.,,... da   radimo    dl   SO   ovako   ]edan   drugoga   ulielMiiemo. 

ee dovrši stvar, na  komu  šivamo poeiva  ujedinjen]^, i    ,    i      i r т    ■    т , i     r i da treba da radimo. To je Ustavom odredjenp da mi 
treba da radimo.. Ka nama je sada. da odn-d'ino, kako 
da iz lieremo ipododboT. Ima ree gospođin  Lazić. 

Vojfslav  Lazić:   (losipodo.  baš /a to što je uei- 

da će biti kompromitovano nj-dinjenje. 
Predsednik   Miša  Trifunović:   Reč   ima   narodni 

poslanik  g. dr.   ! [obnjec. 

I)r. Jcsip Holin:ec:, Gospodje!  Kakor v odborll n jena \чТ|кГ. (Гм'е^а UinVšto ovi'zak(;iii nisuTeseni 
za ipodelo Zemlje, tako moram tud, tukaj z ozimni na „ Хапи!,,,,] Skupštini; neophodno je nužno, da se ovi 
zakonski pnedlog o podeli zemlje na oblasti v imenu z,lk(llli  ,.,,:,, „ Zakonodavnom Odboru te da bar  iia 
Jugoslovenskcga kluba ;zjaviti sledeče:  Ml smatramo taj  „.„-.;„   ,|(1i,iiu  ,.ank(djii   Zakonodavno-  tela   i   ako 
v smislu ustavnega nacrta našega kluba samo podelu je „„,, e]a^a ; ;|к(1 ,-.,, i,;,; ^гј^уога, opet  je boTis da 
zemlje na   pokrajine, kojim se  mora dati  široka  m Zakonodavni  odbor ove zakone donese,  mšgo da   ih 
Učinkovita   samouprava   m  zakonodavna   avtonomija, kaenije donese -ama  vlada.  Zato  ja  stojeći   na   tom 
;a zgodno za iznrrenje nas-a troimenskega naroda tnialim, da ovaj Odbor treba da nadje puta i načina, 
"' '••l<

r
l1 "-1/ ^teresu države. кац ,-,,, najbržo ove zakon,, resiti u ovome roku, koii 
Znano je in   priznano,  da  vi lika  veČina   Hrvatov nm   jofl   nn   raspoložen i".   On   ima   još   svega   50  dana. 

in Slovencev in  tudi mnogo uglednih srpskih paliti- Kad bi Zakonodavni Odbor svaki dan  radio, kad ne 
čarjov   od   vlado   predloženi   način   notranjega   ure- brbilopiraznika.ppet ne bi mogao stići da ove zakone 
djonjai države   obsoja   kol    nepravilen   in   nesposoben. donese.  OviU  ima   tri  zakona   vezana   jedan   z/i  drugi, 
da   v   istini   uredi   notranje   prilike   države.   Svojo   oli- koji   ge   inoraili   za'elno   doneti.   Zbog   toga,   zbog   le 
sodbt) je tudi  izrekel  odbor za   podelu  zemlje,  kjer  je bitnje  ja   ne bih  'bio  za   tn,   da   biramo   sada   naročile 
bilo pbče mišljenje', da bi predložena podela bila ne- pododbore, pa da se oni bave možebiti  15 do 20 ili 
prov<'illjiva.   ker   je   o/drom   na   prirodne,   ekonomske- mesee dana  i  da   ne  mogU   doei  do   sporazuma   i   onda 
in socialne prilike pojjolnoma pogreana. Poudariti pia kad budu ti Zakoni izašli ipred plenum1 odbora, i on 
je  budi treba, da je  vladni  predlog telniieno  nemarno će voditi diskusiju i  tako bi se mi našli  ,, nezgodnom 
in   nedo-tilim.i/delan.   V   islini se  more dobiti  karta, položaju,  kad   nam   rok   ističe,  a   mi   na   laj   način   ne 
v  kojo je začrtana predložena  razdelitev države  na bismo mogli svršiti posao, nego bismo ee možda па- 
oblasti. Veliko pa je   vprašanj,, ali   začrtane   meje lazili u pola rada. Zato ja mislim, gospodo, da treba 
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da uzmemo odmah u pretres sve zakone. Pr-edldzi po- tanje, a to je: da li treba da biramo jedan pododbor, 
stoje, Vlada je tu, nadležni  ministar neka bnani, a koji  treba da   preštudira  ovaj  zakon,  koji   je  vlada 
Zakonodavni Odbor je tu, da čini evoje predloge i u podnela, ili da li trelba da mi zakon odmah uzmemo 
opšte <la se dodje na taj način odmah do definitivnih ц rad? 
rešehja. Inače ovako ja nalazim, da neće biti ubrzan Ja hoću odinah da kažem, da bj meni izgledalo 
rad, nego naprotiv biće usporen. Za to bih ja pred- biranje jednoga pododbora, naročito  u  ovakovoj н- 
lozio, da ne biramo naročite sekcije, nego odma da tuaciji kakova je danas,  kad јз  nas  rad ograničen 
pnedjemo  na   posao onim   putem,  kako Je  ovaj  odbor jednini   kratkim   vremenom,   izgledao   bi   ini,   kažem, 
izradio predlog za l'stav, da  tako izradimo  i  prod- da se dva puta boce da radi jedan ieti pofiao, kako bi 
loge ovih  zakona, o  kojima će ee onda  u   plenumu se mbglo dogoditi, da ne kude ni ipretresen ovaj za- 
Skupetine glasati za i protiv. kom To bi značilo; vodjonje dve diskusije. 

Predsednik Miša Trifunović:  Reč ima gospodin Meni ве čini, da će biti prilično velika diskusija 
Vujieie. O osom zakonu,  pa 1и dobro  bilo da  se on  odmah   iz- 

Milorad Vujičić:  Gospodo, ja bocu da  izjavim npse pred plenum odbora, i da E3og da, da ga i u tom 
svoje žaljenje i gvoju oeudu, sto je u listu »Pravda«, slučaju, završimo u onom vremenu kako je to Datav 
koji treba da kude jedan ozbiljan  1И, izasla jedna da naložio! da kili в Iona bio za to, da ne biramo nikakve 
najblaže   rečem   neozbiljna   ocena   o   radu   Odbora, pododbore, negp da mi u plenumu radimo, [zvestilac 
koji1'je razmatrao ovaj  projekal.  (lospoilo.  preljašnji <',e   biti   gospodin   Ministar,   a   mi   ćemo   iznositi   naše 
Odbor  radio  je   koliko   je   mogo.   ()n   je   podneo   нуој ■ gledište,  sporazum   vae: ino se  ako  bude   potrel)no,   u 
izveštaj Narodnoj Skupštini, taj je  izvještaj bio pred kratko vodice Će ee ista  procedura  kako je to bilo za 
Narodnom   Skllpštinem.   koja   ga   je   primila   bez   PCČi. vreme donošenja   I'stava.  Tako  možemo doei najbliže 
Da li su ovi razlozi, koje je Odbor podneo, opravdani ka kraju. Ja bocu da vam kažem, da neverujemi, da će 
ili nksu, to je bila jedino merodavna  Narodna Skup- moći odbor ovaj zakon doneti. Ali ja sigurne verii- 
ština da  prosudi.  Po  Ovoj  notici, gospodo,  po  ovoj jmn. da mi zakon nećemo moći pvršiti, ako ga ne u/.- 
belešci izgleda, da ni jedna grupa od nas u Skupštini memo direktno u rad. Ja bih s toga molio, da plenum 
nije bila za to, da mi vršimo našu ustavnu dužnoel odbora odmah uzme u pretree i diskusiju ovaj zakon, 
izuzimajući   jedino   demokratsku   stranku.    (Prigo- a onda druga dva zakona t. j. Zakon o opštoj upravi 
veri.)   Da to nije tačno, dokaz su Stenografeke  Be- ' zakon b sreekoj i oblasnoj samoupravi treba da че 
leške. odele   i   da   -e   za   njihovu   studiju   izaberu   pododbori. 

Ja tvrdim, kao što je poznato svima, da smo Oni će imati vremena da^tudiraju te zakone. Tako će 
članovi radikalni} stranke najaktivnije učešće uzimali. se postići bolja Saglasnosl i ubrzati se donošenje 
Ja sam sam podneo jedan predlog, koji možda nije ovih zakona. Moje bi mišljenje bilo, dakle, da se Za- 
bio u saglaisnoiiti sa drugovima u mom klubu, ali je koh o administrativnoj podeli zemlje odmah ra- 
'potpuno u saglasnosti sa vladinim predlogom, Ja pravlja, a za druga dva zakona da se biraju dva pod- 
sam    svoje    mišljenje    obrazložio    u    našem     Klubu. odbora.   To   je   moje   mišljenje,   a   vi,   najzad   učinite 

•ti tema tome bvakova notica nije trebala izlaziti. Jer kako mislite 
ako  ovako   budu   pisali   listovi   stranaka,   na   koje   -e Predsednik   Miša Trifunović:   Ima   reč gospodin 
vlada   oslanja,  onda   ćemo   promašiti   cilj,   radi   kojega Kristan. 
je ovo pirano. Zato bih ja hteo, da -e u buduće ovako Etbin Kristan: Gospodo, ja držim, da bi Zako- 
ne piše. To je što sam imao reći. (Glas: To ste mogli noduvni1 Odbor morao svom snagom poraditi na tom, 
napisati   U   »Samoupnavi«.   To  je   razgovor  za   Samo- da taj zakon sam donese, da se  potpuno slažem sa gb- 
ujiravn  i   l'r.ivdu a  ne za Zakonodavni Odbor;)   To je epodinom   iz\csl iocem, da   bi   bila   jedna   nesreća,   ako 
više  izazivanje  nego  ono za čim  vi  želite.   (Glas:  Te ne bi tai zakon izišao iz Zakonodavno« Odbora,  nego 
je  razgovor  u   novinama.) ako  bi   bilo   prepušteno  vladi,  da   ona   uredbenim   pu- 

I'red-ednik   Miša  Trifunović:   Ima   reč  dospodin tem  to izradi.   Moje je uledišle, da se ne radi samo o 
Gjonović. tom, kakove će biti granree pojedinih oblasti, nego 

Jovan Gjonović: Gospodo, ja se no slažem sa da je veoma važno pitanje, koliko će narod imati po- 
onima, i mislim, da imaju i pravo ljudi, koji kažu, da verenja u ovaj Zakon, koji bude donesen. Ja se bo- 
rni ne možemo raditi Zakon o administrativnoj podeli jim, da Će cela stvar izgubiti jedan veliki deo bd po- 
zemlje na nekojim dllUgim osnovama, nego na ovoj verenja, ako bude došlo do toga, da se Zakonodavni 
kako je predložen. Jer, \dada je predložila ОПО, šlo Odbor kao jedan ekstrakt cele Skupštine nije mogao 
je Dstav naredio. I sada, pre nego bismo izmenili šav složiti u tom predmetu i da je to prepušteno vladi. 
Ustav, mi osnove ovoga zakona ne možemo menjati. Ja držim, da je skrajno vreme, da se to pitanje 
Ja sam, gospodo, faktično za to, da Dstav menjamo. re&i i da dodje u narod taj osečaj, koii mu do sada još 
Moje gledište možete znati. Ja sam još pri donošenju fali, da smo zbilja jedno, da bude Hrvat, Slovenac i 
I'stava  kazao,  da   nije i-v ršeno   ustavilo   pitanje, da   je Srbin  o,-ečao, da  je   u  eeloj  zemlji  jednako  kod   kuće. 
ono još otvoreno i ja bib bio jedan od bnih, koji bi da je ova cela velika država njegova i da mu ne treba 
trjižili   reviziju   Ustava.   Ja   sam   faktično   za   izuciiu da  se  Ograničuje  na   one   и<1<(.  krugove,  U   kojima  je 
I'stava  i za to, da se koriginaju one c-nove, na kojima živio  svaki   deo  do  sada. To će  se   postići  samo  onda, 
je ipostavJjen  ovaj  zakon,  u   koliko  su   to donele  nove ako   taj  zakon dodje  iz.  Zakonodavnog Odbora, 
prilike i   nov Život.   Л da  su one donele   izmene,  to   je Sada je za  mene  pitanje   jedino to,  kojim   putem 
jelna nesumnjiva stvar. Jer, vi vidite, ovim putom, možemo doći do toga, -da tu svrhu postignemo. Ja ве 
kojim se  pošlo, teško Će se zemlja   urediti  i  učvr tili. apsolutno ne bih složio   a gledištem g- g. Jugosloven 
Ali, m; se od osnova I'stava za sad nemožeino odmaći. skoga   Kluba,  da  se   ta;   predmet   vrati   Vladi,  jer  po 

Ja neću da govorim sada o ov  zakonu u na- mom  uve.renju  to  bi  značilo  zakopati  taj  predmet. 
čelu. Ja ват1 eamo učinio ovu napomenu, zato i po- (Odobravanje.) Jer bi mi dali vladi privilegij da za- 
vodom ono« Sto je g. đr. llolmjec govorio, Oslavljam vlači tim pitanjem tako, da Zakonodavni Odbor no 
da iznosom evoje primedbe onda, kad budem govorio bi više mogao doći u priliku da reši stvar. Ja se sla- 
0 zakonu U načelu. Sada je ovde jedno konkretno pi- ženi  sa  gospodom, koja   vade, da  taj  pmllog nije bio 
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<l()iicš(!rri kako lii morao da bude, da nije bilo dovoljno svrši rad zbog krize i /.lio.u' praznika. (Dr. Svetislav 
obrazloženja itd. Ali sada prepuštati vlada da ona is- Popović: r!\i je Skupština znala, pa je ipak ovaj za- 
pravlja te pogreške, koje su učinjenje, to bi značilo kohski iprcjekt uputila Zakonodavnom Odboru.) Ja 
samo podvojiti tu pogrešku. hoću, gospodo, da  istaknem  kako je  raspoloženje  u 

Naš  je zadatak, ma koliko  bilo teško, da  poku- tom  Odboru   kod  svili grutpa   bilo;    Eoću da   kažem 
samo da  tu  grešku   ispravimo.  Sad  ostaje jedno   pi- pre  nego što iprletupimo  poslu  kako je  stvar tekla, 
tanje da  li  će  biti  oeliehodnije, da   pretresemo   taj .i' f s:i P,ali predloži cd strane g. Gjcmovića i g. Kri- 
zakćE odmah u plenumu ili da još Jedan pui izberomo stana, koji predlažu da plenum reši taj zakon, prema 
pododbor, da shvaćam da može biti razloga i za jedno tome treba da znate Sta je tamo radjeno. Tamo u Od- 
i za driigo mišljenje. Pošto prvi odbor nije mogao di boru vladalo je opate neraspoloženje prema vladinom 
Svrši  svoj  zadatak   u   pravo   vreme,   veom;i   je  oprav- projektu. (Dr. Sv. Popović:  Skupština je uputila taj 
dana sumnja, da bi taj novi 6dbor pošao istim putem, projekt nama.)   Ja se pozivam na   eteriografske  b'e- 
da bismo se poele 8 liana našli tamo ude smo dana?, leške. ('ak i zastupnik Ministra za Kpnstituantu jo 
Ali ja opet shvaćam onu gospodu, koja žele da ipak primio i nije tpravio od f;oga ipitanje. G. Milorad Vu- 
Jedan pododbor ipregleda stvar zato, da bi Zakonodavni jicić podneo je svoj  predlog, koji   nije primljen,  a 
Odbor   dob'O   predmet   nešto   si-edjeniji,   da   bi   imao sam   zastupnik   Ministra   za    Konstituaiitu    predložio 
bolju  bazu, da  na njoj radi. Ali ja divim, gospodo, j('. da se bez obzira na vladin predlog poene sa Sfbi- 
da bismo Вв ipak  mogli složiti   u  tome, da pristupimo jom, da se odrede granice olilastima u Srliiji. Kad se 
re-šavanju stvari odmah i b ž pododbora, jer sigurniji posle prietuipilo samome radu, u načelnoj debati !i)o- 
smo, da će Se na taj  naein   početi ha stvari  odmah da kazala  83 još gora stvar, koja JOŠ gorU  svetlost, baca. 
radi, doeim  nismo sigurni, da će se  početi sa kon- na  Parlamenat a naročito na stranke većme-, naime 
krelnim  radom, ako  pustimo još deset dana jednom da  ni jedan klub stranaka  većine za 7 meseci kako 
odboru,  za   koji   nemamo   nikakvi'  garantije, da  ćć je izglasan Ustav nije našao vremena da pretresa taj 
nam on dati bolji mateidjal nego sto ga imamo danas, zakon, da dade svoje gledište o njerriu.   (Protesti  i 
I to je jedini razlogj gospodo, da se slažem sa onima, prigovori.)  Nauna je stalo, gospodo, do toga <la. done- 
koji  predlažu i idu za tim, da se odustane od biranja semo  Što   bolju   administrativnu ipodelu   Zemlje   i   Sto 
posebnog odbora i da si- odmah u plenumu udje u rad, pre, a Vama nije stalo do toga i dopustite mi da ka- 

l'redsednik  Miša Trifunović:   Ima  ree gospodin ž m kako je bilo i nemojte da mi smetate.  (Valerijan 
Moekovljević. Pfibićević upada  u  ree.)  Gospođine Pribićeviću, ja 

Miloš    Moskovljević:   1   ja,    gospodo,    kao    elan nisam eno do sada da ste vi govorili  nego samo dru- 
ирокојепод odbora za administrativnu podelu zemlje Kome smetate. Pokazalo se, da ni radikalni, ni demo- 
Imeu da kažem nekoliko reči. Ja smatram i ako nismo kratski kluh nisu doneli svoje  iz.radjeno  mišljenje  ni 
pristupili načelnom pretresu ovoga zakona, da јз po- "  načelu ni  u nojedinostima. (Guje se: Nije tako.) 
trebno radi što potpunijeg pbaveštenja, da se poraz- Tako je, Steno^rafske beleškosu tu i ko so u ovom 

će vi-, 
imao 

govaramo imie, <la znamo šta je do sada uradjeno i mterosuie, neka uzme stenografeke beleske, pa 
kako je uradjeno, pa ako je debrp da primimo, a ako ^' da koliko je radikala bdo tamo, da je svak 
je rdjavo da osudimo. Meni je naročito dalo povoda f;voje zasebno nrtišljenje.  (Cilje se:  Pa  radikali  nisu 
da istaknem neke stvari ono, što je rekao g. Vujieie. demokrati.  Radikali SU  radikali.)  1  da se njihovo mi- 
da,   je   izveštaj   OVOga   pododbora   pcdnel   Skupštini   i šl jenje  nije   slagalo   sa    nršljenjem    gospođina   Mini- 
Skupetina ga primila, nijednom reči nije ustala pro- :-'га, agospoda demokrati su4ada cutali ili ako su 
tiv njega, a medjutim, Skupština nije ni saslušana, govorili, oni su govorili samo o svojim okrnzima. Pa- 
da sam se sam bio javio za геб, da dadem Skupštini kle to je slučaj u odboru za ipodelu zemlje. E, sad 
obaveštenje o tome, ali nisam mogao dobiti ree, dalje, vidido se, da se u tome odboru nije mo'gloništa 
.pošto mije bilo na diskusiji i -prema tome Skupština uraditi, pošto je vlada mimo klubova izradila taj pro- 
jiije mogla dozvoliti O tome govor. Ali smatram, da j d<at_i tendencija se n odboru jasno pokazala, da se 
pre nego Što se pristupi radu, treba i oni članovi, ovo pitanje ne reši, ne!;« <la ostane onako kako je za- 
boji nisu bili u odboru da znaju šta je radjeno i kako konem predvidjeno. Odbor je konstituisan 18. ПО- 
j,. radjeno. vembra i on j i za gotovo više od tri meseca stigao da 

Ml smo i ovde culi a i preko javnosti enli smo održi svega nekoliko sednica. Na tim sodnicama bilo 
više puta, da se žali što odbor nije svršio svoj ipjsao. ie načelne debate, ali sn te nednice bile retke, jer se 

1 vi se sada busale u grudi, medju tim šta je dovelo članovi odbora nisu sastaiali izuovarajući se, da je 
do toga? Onda kad je trebalo misliti, da se ne doživi kr:z.a, a taj odbor nije radio i z'ho«- loga što je pred- 
avaj l'iasko parlamentarizma niko nije ništa predu- sednik odbora g. Nastae Petrovič bio mišljenja, da 
zimao, nego izgleda, da je naročito radjeno, da se odbor ne može raditi za vreme krize i ako je za to 
ovaj  posao  ne svrši. 26. juna  imali smo dve sramote: vreme radio Zakonodavni Odbor. Kad jekriza svršena, 
pre podne ovaj odbor odrekao se je svoga prava da sednice so nisu sastajale zato. Sto članovi većine nisu 
završi povereni mu posao, a posle podne vlada nije dolazili, te nije bilo kvoruma. Tom prilikom nisu do- 
imala kvoruma. Л sad da vidimo kakva je ta sramota lazili gospoda poslanici iz većine, a oni nisu lit.di da 

■bila. Kao Sto jo kazao g. dr. llohnjec, ovaj zakon o dolaze, te se zato nije ništa uradilo. Za mene je, go- 
administrativnoj podeli zemlje, koji je Vlada pod- spodo, jasno, da se sa rešenjera ovoga pitanja ote- 
nela, pretrpeo je poraz u samome Odboru. Njega je zalo i da se naročito ne će da reši onako kako Skup- 
Odbor za administrativnu podelu zemlje jednoglasno štin'a hoće, već se Išlo na to, ili da bude onako kako 
odbacio. (Jovan Gjonović: Zašto niste takav izveštaj vlada hoće i kako je donela projekat. ili da ne bude 
podneli i onda 0 ■njemu ne hi ovde razgovarali.) da podele i da ostane stanje onakvo kakvo je danas, a 
sam ustao da Vam dam '.podatke, koji su Zakonodav- eventualno da se samo manji okruži spoje. Mišljenja 
nom Odboru potrebni, pre nego što predje na sam .чи bila razna. Jedno je jasno, da nije bilo izradjenih 
rad, da se prečisti kako glasi doslovno izveštaj Od- gotovih mišljenja, sa kojim bi se izišlo pred Skup- 
bora za administrativnu podelu izemlje. Tamo se u stinu, te da se taj zakon donese što pro. T ja se bo- 
izvi Staju  u glavnom  navodi  da Odbor  nije stigao da .jim, ako bi pošli tim  puteni   ako se izbore jedna sek- 
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čija za prd.učavanjf o'vopfa pitanja, da bi doživeli to 
isto. jer kluliDvi tek sad pretresaju ovaj najvažniji 
zakon posle Detavaj od kojega zavisi naše ujedinjeinje 
i konsolidovanje pvih žalosnih prilika. U kojima se 
nalazimo. 1 kad kmliovi aisu našli za vredno, da o 
tome ranije razmisle, ja s, bojim, da ni sad 11(' ce svr- 
šiti tO pitanje, ako se to pitanje u sekciji pretresa i 
da će biti kao i ranije: koliko poslanika, toliko i pro- 
jekta i da će na kraju bvd pitanje dobiti zakonsku 
enagu putem uredbe. Zato ja pot,pomažem predlog 
brata La'zića i gradjanina Gjonovića, <la se ovaj za- 
k(:jn o podeli žemljo protreac neposredno u plenumu. 

Predsednik Miša Trifunović: [ma reč g. Milan 
Simonović. 

Dr. Milan Simonović: Gospodo, do konačnog 
izglaeanja Ustava nije tnoglo'Taiti govora o ovom pro- 
jektu zakona 0 podeli na olilasli. Trebalo je prvo da 
ae zna, kako će biti mišljenje Narodne »Skupštine u 
tome pitanju, pa da onda na osnovu toga mišljenja 
nadležni Ministar može da spremi projekat. Ustav je 
izglasan 28. juna  i po tom  Ustavu ostavljen je bio 
rok za svršetak OVOga posla od eot.iri meseca. To je 
samo po selii vreme kratko,'da tri zakona tako zna- 
čajna kao sto je zakon 0 organizaciji državne 
Uprave, zakon q samoupravama, zakon o podeli 
zemlje na oblasti, budu svišeni za tako kratko vreme, 
jer je posao ogroman i on iziskuje vidiki rad. Ja ne 
želim; goepedo, da ovde pravdamgi Ministra i Vladu, 
ali pravda zahteva da kažem istinu. Dogadjaji, koji 
su se onda nizali jedan za drugim; atentat., pogi'bija 
pok. Iiraškovića, smrt pok. Kralja Petra i ona mohili- 
zai ija, i rilićno su oimtali rad i za ta tri, četiri me 
seea ja verujem, da smo mogli imati malo vi'emeua i 
mi i Vlada, da 0 tome razmišljaino. Vlada je prema 
tome,   gospodo,   morala   poelcdnjih   dana   da   na    hrzu 
ruku spremi zakonske projekte. Otuda je došlo to, 
razume se, da mi koji sačinjavamo većinu nismo mo- 
gli dovoljno i na vreme <la budemo upoznati i ori- 
jentisatii u tome pitanju. 1 sada, gospodo', svi mi. 
ako hoćemo <la ova pitanja i ova tri zakonska pro- 
jekta rešimo pravilno, u saglasnbeti s Istavom i 
onako kako ('■(■ odgovarati potrebama zemlje po našem 
ehvatanju, jer, razume se, sva ova tri zankonska pro- 
jekta izradjena su i sprovedena po principima Usta- 
va, koji je većina izglasala. Ako hoćemo, dakle, da 
se zakonski projekti, pO našem .m'šljenjn, izrade do- 
bro i da Imdn u eaglasuosti s ("stavom, onda treba 
načelna diskusija p njima da S3 vodi i može Se vo- 
diti. To ne smeta ništa samoj stvari. Nike od nas ne 
može hiti u načelu protiv zakonskog projekta o samo- 
upravi. Niko od nas ne može hiti U načelu protiv za- 
koi^ekbg projekta o opitoj upravi, hiti protiv zakon- 
skog projekta o podeli zemlje. To je, gospodo, izra- 
ženo samim Ustavom, to je nama natedjeno i mi to 
imamo da radimo. 0 tome u načelu ne može da bude 
nikakve diskusije. Niko ne može biti drukčijeg mi- 
šljenja,   t.  j.  on   može  da   ga   ima,  ali   ini   smo  vezani 
samim Ustavom. Dakle, načelna diskusija može da 
se vodi. Sva je stvar u pojedinostima. Radi prouča- 
vanja tili pojedinosti, koje nisu dovoljno proučene 1 
koje, ako se na hrzu ruku donesu, mogu da naprave 
veću štetu, potrebno je ne trčati, nego po mogućnosti 
pravilno i pametno resiti sva ta pitanja. 

Ja bih, gospodo', s toga potpomogao predlog g. 
Predsednika i predložio hih sa svoje strane, da se iz- 
bere jedan :p:Hlodhor od 10 članova, u koji hi, po 
mome mišljenju, trebalo da udju: tri radikala, tri de- 
uiokrate, jedan iz musi imansk- pmoslovenske orga- 
nizacije, jedan   iz  kmetijske stranke   i  dvoj'ca  iz opo- 

zicije. Taj bi 'pododbor imao da prouči u pojednosti- 
ma te zakonske projekte i da 0 onome na što не bude 
saglasio   r, l'eriše  nama   posle   nači Ine debate,  koja   hi 
se za to vreme vodila, da bismo mogli sa malo bo- 
ljim poznavanjem raspraviti tu stvar, jer bismo ве 
Onda  malo  bolje orijentisali   U   tim ipitanjmia. 

Predsednik   Miša   Trifunović:   Ima   reč   g.   II.di- 
njec. 

Dr. Josip Hoiinjec: Gospodje! Prej sem izjavil 
stališče nalega kluba. Izjavil sem, da stoji naš kluh 
in velika vičina Slovencev in Hrvatov na stališču, da 
vladni načrt ne velja nič. I)( kaz za to je v tem, da 
ga je tudi odbor za pod, lo zemlje že zavrnil, in da hi 
bilo edino logično, da parlament vrne ta predlog 
vladi,  ki   naj  izdela  nov,  holjši   načrt,  ki   bo  V   resnici 
odgovarjal  razmeram  v naši  državi.   Ako, gospodje, 
smatrat",   da   to   ni   potrebno,   potem   nosit'/   vi   odgo- 
vornoet. 

Gospodje, ako ho ta predlog prišel v odbor, po- 
tem podpiram gospoda 1-aziča in gospoda Gjonovića, 
ki .stojita na stališču, da se ne voli sekcija,  marveč 
naj   vzame  zakonodajni   odhor  to   stvar  v  svoje   roko. 
Zakaj, gospodje,  parlamentarizem   v-   naši   državi   je 
dospel do absurduma, Naš parlament nima driigo 
naloge in druge pravice, nego da reče k  temu, kar 
predlaga vlada, da in amen. Naš parlament, je tak 
kot KašperI v majorinel nem gledališču. Sedaj ga po- 
tegne eden — recimo gospod Pribićević »jdaj 
zopet kdo drugi in ta možicelj lepo prikima, i'ak je 
,naš 'parlament. 

V tej stvari, ki je tako velevažna, ko gl"U za 
admin'r-t rativno podido zemlje, hi m.iral imeti pleiiim 
parlamenta glavno besedo, tako ho pa vse izdelai 
samo zakonodajni odbor. Od •( 1!) iposlancev, ki bi pri 
tej podeli zemlje morali sodelovati, bo delovalo samo 
•И) poslancev,(Medklici) Komunistom nihče n^ smeta. 
Komunistične mandate je razveljavila večina, no jaz. 

Gospodje, sedaj hočete Vi to število zožiti celo 
na   10 osid)  in   bo  cela  stvar  ležala   na   teh   10  osehah. 
Ta desetorica bo izdelala nekak načrt, in ta načrt se 
bo   moral   sprejeti    v   imenu    radikalsko-demok ratski 
koalicije. Ako se bo stavil kak predlogi da sa to ali 
oho pbpravi, boste rekli;   lako je izdelano, tako smo 
86 zedinili,  ne   moremo  ničesar   predru^ačit i. 

Gospodje! I'o načeli}] 'parlamentarizma bi bilo 
logično, da ima plenum zakonodajnega odbora to 
stvar v svojih rokah in se zato ipridružujem predlogu 
gospodov   Laziča,  Cijonoviča  in   Kristana. 

Predsednik Miša Trifunović: Reč ima g. Cu- 
brović. 

Dr. Pavle Cubrović: M (dim vas, gospodo, ja mi- 
slim, da kritika koja se odnosi  na rad ovoga odbora 
ranije i na sve ovo što se dosada radilo, da to ulazi 
samo u jednu diskusiju, koja s, stvarno udaljava od 
predmeta i koja samo odugovlači posao, koji troba 
da svršimo. П koliko budemo imali da činimo pri- 
medbe, učinićemb ih kad budemo govorili u načelnoj 
debati. Ovdo je glavno pitanje, da li treba <la izbe- 
remo odbore, koji ('•(• pristupiti odmah poslu, ili ćemo 
mi kao iplennin pristupiti poslu prema materijalu, 
koji već postoji. Moje je mišljenje, da ne možemo od- 
mah  neposredno pristupiti  poslu zbog toga, što taj 
materijal još nije potpuno sredjen. Imamo jedan 
Vladin pfedlog,  koji  može da   predstavlja jednu  kon- 
cepeiju svoje vrste, koja bi se mogla uzeti u pretres, 
inače je sve ostalo razbacano i ne bi se moglo odmah 
uzeti u pretres   tako   da se iz   njega   izvuče   konze- 
kvema za   r; šenje OVOga pitanja. 
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Ako bismo mi pristupili odmah rešcnju to^a pi- liko će  riHlnili dana ostati  i  sradun&jte, da li ćemo 
tanja mi ibismo baš onda izgubili u vremenu, jei bramo biti u stanju da svršimo ovaj  iposao? Ja,  pravo  <la 
ev rasplinuli u  materijal, koji je iicsrcdjcn  i  onda  bi vam kažem, u  to sumnjam. Ja sumnjam, gospodo.  D 
se otišlo u jednu veliku diskusiju, koja bi lula suviše interesu   ugleda   Parlamenta   bilo   bi,  da  ovaj   Zakon 
liesplodna.  Baš u intereeu  samoga rada i što bržeg prodje bar kroz jedan odbor i da ee ipreko njega iz- 
sredjivanja poslova, Tieo]tliodno je 'potrebno, da jedan glasa u   Parlamentu. 
odbor donese jedan koncizan nacrl toga projekta, je- Vidite, gospodo, ja nisam prijatelj ovoga 
dan odbor koji bi se u tome cilju odredio, kao sto Ustava ni ovih zakona, koji su podneti, ali sam pri- 
sam predložio, da za Kl dana i pre i posle podne radi. jatelj ugleda Parlamenta. A meni se čini, da se 
Jedan dro materijala, gospodo, postoji i za ii> dana ugled Parlamenta u prvome redu ubiju neradom. 
.može se mnogo učiniti, a plenumu Zakonodavnog Ako ee u Parlamentu poslovi, koje oii ima da svrši. 
Odbora posle toga ostaje ćitav mesec i po dana da ne -vrš,, onda je sa njejrtvim ugledom gotovo i svr- 
še tim pitanjem bavi i da uzima sva pitanja u disku- seno!  Baš radi ugleda Parlamenta ja bih bio za to, 
siju  i   onda  u  tome slučaju   imamo dovoljno  vremena, da   se   Ovaj   zakon   radi   pred   ovim   tplom,   koje   je   od 
da to pitanje temeljno proučimo i rešimo. ovog Parlamenta izabrano, pa da posle prodje i kroz 

JŠi   bih   vas  dakle  molio, da  ве  ovile  ne   varamo. Parlameiint.   ali    ne    zato,    što    mislim,    da    je    ov:ij 
Mi vidimo   kako   se i u   ovoj   maloj  diskusiji   gubi Ustav dobar, jer on nijedaliar, kad je ovakve rokove 
vreme, a ižamislite, gospodo, koliko bi  tek  izgubili, ostavio. Dakle žuto što cenim Parlamenat i sto mi je 
kad hi an blok prešli na rad na jedan tiesredjeni ma- в*а1о do njegovoga ugleda, ja bih bio za to, da se ovaj 
terijal, vi biste tek onda videli, da bi ud izgubili vrlo zakon resi u Zakonodavnom   Odboru,   pa radi   toga 
mnogo  vremena,  i  po  mome mišljenju, stvar ne  bi .i'1^  ieđamput molim, da  ne biramo pododbor, da  ne 
bila svršena. Medjutim, kad odbor donose. jednU "kon- kraderao   radno   vivme  Zakonodavnom   Odboru,  jer 
copeiju, imaćemo bar jednu sredjenu koncepciju. '■,,'ll(l <,П||а učiniti ono, za sta smo rekli da treba da 

S toga bih ja molio, da izaberemo jedan odbor,    .izostane jedanput, a to je da so lircđl -ešavaju 
koji ee  najkraće  I   najbrže  moći  ovo  pitanje da  sredi, ovako   krupna   pitanja. 
kako bismo odmah mogli preći na njegovo rešavanje. Predsednik Miša Trifunović:   Reč ima g, Simo- 

Predsednik   Miša  Trifunović:   Reč   ima   g.   dj.i- nović radi  ličnog izjašnjenja. 
novie. Dr.   Milan  Simonović:   [zgleda   mi,  gospodo,  da 

Jovan Ojonovlć: Ja ne bih, gospodo, još jedan- ste me rdjavo razumeli, a ja sam se dovoljno jaeno 
put govorio c) ovoj stvari, da nieu ipale izvesne napa- izrazio. Ja sa-m kazao, da plenumu ne smota da vodi 
mene ovde  i  to  neke  u gOVOrU, a  neke  opet   i/,  klupa. naeelnu (bdiatu, a  radi .-ame stvari bolje je da U istom 
Meni s;1 eini, da mi ovim razgovorima ne odugovla- vremenu jedan uži odbor detaljnije prouči ćelu stvar 
rimo stvar, jer je na dnevnom  redu, da se ovde dcgO- i  0 tome 'plenumu   referiše. 
volimo   i  da   vidimo   kako  (-emo   raditi   na   ovome  za- Predsednik  Miša Trifunović:   Rcč ima gospođin 
konn.  Лко je ovo odugovlačenje, zašto onda  uopšto (|г   Auto Dulibić. 
do razgovaramo? )r,  Ante  Dulibić:   Ovde je pala   ree  da  se  ima 

G. Cu'brović reče, da! bi bilo zgodnije da se obra- izabrati jedan pododbor i da bi tom pododboru tro 
zuje jedan pododbor, da prouči ovo pitanje radi toga, liaj0 dati  nekoliko dana   vremena da  ovu  stvar pro- 
šlo  je  eeo   materijal   nesredjen,   pa   ako   se  po   njemu |и-.ј_   Q0gp0do,   ovde   se   radi   0   veoma   delikatnom   pi- 
buđe   radilo  u plenumu  da  ćemp   razvući   još   više tanju i ako resenje ovoga [pitanja ne bude rapalb do- 
diskueiju! bro,  onda  ono zbilja   meže da donese teških posledica 

(lospodo.  mi,   koji    nismo  bili    u    tome   odboru, za   naše  toliko   potrebno   konsolidovanje.   S  toga   ja 
nismo taj materijal ni dobili i ako je on ješ i neere- mislim, da bi bila vidika pogreška, ako bi se'mislilo, 
djen, onda je to dvostruka sramota. (Olasovi: Ostavite da bi taj pododbor mogac ovako krupnu stvar u tako 
to »sramota«). Taj je materijal trebalo spremiti, Јн malo vremena da resi, 
ipak mislim, da je taj odbor učinio jednii đobrustvar. Sto se tiče roči, koja je pala,  da   Zakonodavni 
što je bar donekle sredio to a ako nije ništa učinio. Odbor  može voditi   generalnu   raspravu   za   vreme 
onda je  to  faktički  žalosno.  Лко  i   nem o, gospodo, dokle   ;pododior    rudi,  to   bi    značilo    gospodo,    ništa 
ništa spremljeno, ja ne vidim razloga zašto mi, svaki drugo, nego da so u ppste ništa ne drži do te načelne 
za   sebe   to   ne   smemo  srediti,   nego  da   opet   moramo debate,   j; r  ja    n'e    mogu   da    pojmim,   kako    bi   se    u 
da   izaberemo  jedan   mali   konklav,   koji   Će   to   za   nas opšle   moglo   raditi   pre,   пе.цо   što   bi   se   imao   jedan 
sredjivati, a mi da gotovo ne mislimo i   ne   radimo gen ralni   prikaz i   generalna   kritika   celokupnocra 
ništa ^ Ja ne bih bio za tu proceduru, jer, na kraju projekta, pa sam za to protivan, da Zakonodavni Od- 
krajeva, kad bi i laj odbor mogao nešto više da bor radi ietovromfeno sa pododborem, sem ako se ne 
uradi, li. ,цо Zakonodavni Odbor, mi ('-emo opet imali smatra naš govor u plenumu kao brbljanje, a ras- 
dve diskusije. To je van spora, ma koliki veslači bili prava u pododboru kao važna. Za to, gospodo, dokb' 
ljudi, koji će to sredjivati, ja kažem, da će ipak biti god se u načelnom pretresu ne bi došlo do nekakve 
diskusija velika, kao da oni nisu ništa ni aredjivali. osnovci dotle se ne može misliti, da li ćq se imeno- 
To treba da shvatite ako hoćete, a ako nećete, radite vati jedan pododbor ili neće. Inače kažem, da mi sto- 
kako hočete! . jimo pr.d jednom anomalijom: jedan odbor naročito 

Vidite, ja sam u reči, koju sam malo pre rekao, izabran od Skupšt'ne nije шоцао to pitanje da reši, 
izrazio sumnju, baš zato što je OVO jedan vrlo važan več ga je uputio Skupšlini sa jednim, aktom. U tome 
zakon i ja čislo sumnjam, da če ovaj zakon moći biti pododboru nalazila se vladina većina i bilo bi parla- 
raspravljen u roku, koji nam ostaje. Mi smo već iz- iiienlarno. da je vlada odmah odstupila, ili da se od- 
bili osam dana i za diskusiju ovako važne stvari mah dala na posao, da kroz 10 do 16 dana sama 
ostaj- nam još svegp 53 dana, računajući u to i spremi jednu novu osnovu uvaživši sve poglede, koji 
praznike, (lospodo moja, to je vrlo malo za jedno eu bili izraženi u lom posebnom pododboru. Ovako 
ozbiljno  raspravljanje, a ako još otkiiiele i  ovih deset mi  se čini,  da  koliko god  mi  radili  ipak  če stvar  biti 
dana, koje biste ostavili odboru, enda sračunajte ko- liesvrsena i pogrešna. S toga podupirem predlog g. 
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Hohnjeca, da onaj rok, koji mislimo <laii pododboru usvojen, pa iincl 'pred Skujratinu; Zato sto je i vlada 
SM'IH damo vladi,  da   ona   stvar iprouoi i da  donese v'rlo dobtro znala, kako je to težak zakonski projekal 
jednu   zakonsku   osnovu,   koj-a će   bolje   odgovarati i kako  su   narodni   poslanici partije u   toni   pogledu 
mišljenjima i tendencijama, koje je već onaj odbor iz- oe.tljivi, vlada je rekla: ja ispunjavam svoju ustavnu 
razio. dužnost,   ali   ja   ne   pravim  'pitanje  od   toga,   da   mora 

l'reA-ednik  Miša  Trifunović:   ima   геб ff.   Mini- sve  ovako  da   ostane  kao  sto  je  U   ovom   zakonskem 
8tar. predlogu predvidjeno. Mogu da dodju izmene i vlada 

Mini-tar   za    izjednačenje   zakona   Marko   Trif- Će  videti   koje  od   izmena  može   da   prmii    a   koje    ne 

ković:   Meni  ova  stvar  iz-leda   prosta,  ne  izgleda   mi ш.0^;  Лк" vhl l:l  "('   b"Ve :™0??l
a. |'П1.м:" t

U'   lz^",■";■• 
komplikovana. Ali moram da kaže,,: Vvv, riego sto bi uradice ono, sto gospodin   Dulibic misli  da treba da 
0 samom OVI 'edh-u govorio, dve tri   reei g.   Hole ПТ™^ Ako  nadje ^^„^0,^ ^^tlm    sloziiu   ^ni    e, 

njeeu. epo da  to  prmi.   (M. Moskovljević:  Sto  niste tako 
radili sa  tletavom?)  Vi  vidite, cospodo, da se cvda 

Mene   e ц.  llonniec svoiim  i;ovorom malo za- r         i         i i                    * -i             i .    ..       .           ,,   i     ■              i           i       Г  -         •             i ■ ne   radi   o   leđnom   lakom   пецо  o   teškom   lU'eilmetu. 
eu lio.  da g.   biohnjeca   vrlo   rado  slušam   i   on   olueno 
vrlo   odniereno i siTOlpatićno   govori.   A   danas ве  g. Sad  jednu   ceč g.   Dulibiću.   Gospodin   Dulibić 
Bohhjec   okomio   na   ovaj   zakon   tako,   da   je   ispao   : kaže, a  to je  rekao  i g.   Iloliujee, da  je  ovaj  zakonski 
ujegov i moj najveći protivnik  i  Izgleda  trii iz nje- ргојека< Skupština odlba.cila i da je vlada zfboigtoga 
govog govora kao da je pn princupielno najveći pri- trebalti da   da   oetftvku.   (J.   Hohnječ:   Odbacio   je 
jatelj ove administrativne  podele,  koju   ustav  pried- skuipetinskj odbor.--Lj. Ti^ndaHloTić: Odbpr je iz 
vidja',  pa   mu  j,- samo krivo, što je   Ministar  pokvario javio da   nije svršio posaio.)   Ja  mislim, da Će  i  g.   Du- 
jedllU   onako  dokru   stvar,  koju  je   l'stav   predviđeo   i l'bić i g.   Ilolmjee priznati, da  u  tome izveŠtajn  skup- 
civako je nagrdio. Ntedjutini g. Ilolmjee nije prijat,dj Stinskoga odl-ora  stoji, da  odbor nije mogao  raditi 
deobe, koju LJetav prođvidja. (i. Ilolmjee je za auto- z\>qg toga, što je Vlada bila u krizi. (M. Moskovlje- 
riomiju. vić; Ali je počeo da radi.) I da eu bila dva praznika. 

Onaj   zaken   nije  onakav   kao  što  to  p.   Ilolmjee E. pa,  gospodo,   kad   odhor   to   navodi,   onda   je   jasna 
mi.di.   (Miloš   Moskovljcvić:   Svi sii   ga   osudili.   — stvar, da odbor to navodi zato, da opravda što on  u 
Todor  Božović:   (i.    Ministar    Pravde   je    izjavio,   <la onome   roku,   koji   mu   je   l'stav   ostavio,   nije   mogao 
Vlada od toga nije pravila  pitanje.)  Vi ćete se svi posao da svrši. Inaee da je odhor hteo da odbaci vla 
složiti, a rrinoga su   gospoda to i   rekla,   da  priroda din zakonski  projekt, ne bi navodio  praznike  i  vln- 
materiie,   koju   je   imao   da   reguliše   ovaj   zakon,   nije đipu-krizu, nego   bi   prosto  kazao:   ne   valja   predlog, 
laka ne zbog toga što tu treba samo neko naročito predlažem, da se odbaci. D ostalom, gosprido, ja sam 
znani", tiego Štc se lu dira u o-el I ј1\ c ,-t rane lokalnog i   malo pre   r(d<ao, da  su   Ustav  railili politički  Ijmli   i 
života.    Moj  predhodnik  je   odredio   j.dnn    komisiju eni   su  znali,   kako  je    administrativna   ipodela    o~et 
pre   nego   što   je donet   l'stav,  da   ta   komisija   prouei ljivd   pitanje  i   znali   sn   kakvih   ima  sve   prepreka,  da 
pitanje  o   podeli   zemlje.   Spremi   projekal   da  ga  pro- se    tp    pitanje    može    uspešno   svršiti,    pa    je    zato    i 
uči  i da   tijemu   podnese  izveštaj.  Znate, gospodo, šta predvidj; no  u   I'stavn, da   Vlada  ima dužnost  u   roku 
se, dogodilo? Nekako u sve stvari imi unosimo (po malo od četiri meseca po proglašenju  Tstava, <la podnese 
zh1   volje,   neću da   kažem  svi,  ali   ima   ili   koji   u   sve zakonski   projekal   Skupštini   o   administrativnoj   pp 
stvari  pa  i   najholje stvari   unose  zlu  solju,  pa  eto  i deli   i da  Skupština   ima   dužnost   n   roku   od   tri   me- 
iz   toga   odbora   jedan   ('dan   učinio   je  jodnu   indiskre- неса  da donese  svoje  rešenje.   Ako   ona   to   ne   hi   uei- 
eiju,  pa   dok  još taj  rad   nije  ni   hio   poihiot   Ministru. nila   u   tome   Гркџ,   onda   Zakonodavni   Odhor   ima   u 
on  je  odieteo  u   novim'  i  digap  jedan   alarm   i   геказ ''"hu od  dva  meseca  da  ga  svrši, a  ako ga  ne hi  Za- 
kakc    s'   izkaeapila   i   upropastila   zemlja,   što   je   naše koieida\ni  Odhor u   tom   roku  svršio, onda  ima  vlada 
javno   mnenje   uzliunilo.   Onda   smo   mi   morali  da   su- U   roku  od  mesec dana da  uredbom  izvrši   podelu.   Vi- 
^    ■nlujemo   tu   komisiju.   A   tri ha   da   do<lam,   da   još dite,  I'stavot vorna je Skupština  očigledno  htela, da   i 
nije  bilo  nista  stvarno  izradjeno.   Komisija  se   nije zakonski  predlog o podeli   zemlje   svrši, a   kako   |е 
bila »porazurriela ni za   postavljenih   36   centara,   1 LTstavotvorac vodio računa o svima teškoćama, koje 
opet se  je  odletelo  u   novine   i   napravila   se   je  čitava Rtoie  na   putu 'hrzom <l(uioš' nju  toga  zakona,  to je  on 
uzbuna.     Onda     sam     uzeo     jednog    jedinog    člana, i edred'o rokove i  za vladu  i  za  Skupštinu  i za  Zako 
eksperta,   pa   sam    mu   rekao;    imate   da    svršite    ovu nedavni   Odhor.   I   zato   i   ne   niožmno   ovaj   odbor   to- 
Btvar onako kako je   najholji.  ali   ovu   stvar  ne  treba ''ko PSudjivati što ovaj  posao  nije svršio, 
niko da  zna.   Ne вше, da  se uz.hunjuje javno nmenj(\ Ovde je  pao  jedan  predlog.   Ov de  ima   dva   mi- 
jer nis  još  bili don, li   ustav.   \e  može javno   mne- šljenja,   I Ja   li   ovaj  zakonski   predlog  t reha   pretresali 
nje, koje su protivnici   I'stava  več uznemirili, da se  i -ada   odmah   ovako  u   ovome    skupštinskom   plenumi] 
ovim   putem   uznemiruje  i   da   »e govori   kako  se  hoče i|i  hi   trelialo  izabrati   iz  ove  Skupštine  jedan   Odhor, 
zemlja da   rasparčava.   Vi   treba, da   radite  ovu   stvar koji   će  taj   predio«  da   prouči   u   roku.  koji   mu   ova 
poverljivo, pa   kal  budete  gotovi;   onda   ćemo   videti Skupština  ostavi a da  podnese svoj  izveštaj 0 ovome 
šta  da   radimo.   Vi, goepodine, dakle  imate ovu   stvar, projektu:    (lospodo.   ja   sam    naročito    izbegao    izraz 
da   radite diskretno,   i  gospodin  j    ovu   stvar   radio,  a       »Zakonodavni  Odhor«,  pa  s    upotrehio  reč  »Skup 
Ppsac  je  bio   težak.   Vi   ste   videli,   da   odhor,  kome  je ština«.  -ler šta   vi sada. gospodo  radit, ^   Vi   niste  Od 
bilo odreljeno  vreme od  tri  meseca  da prou«'     -o- bor, vi ste sala Skupetina.  (Miloš Moskovliević: Na 
jekal  i koji je imao gotov zakonski  predlog, nije bio žalost, tako je!) I zato što ste vi, gospođo. Skupština, 
u stanju da svrši u tom roku, tetprema tome nije ime ozhilnost  posla   i    autoritet    parlamenta,   o    kome   je 
■■■ao ni da traži od dotičnoga stručnjaka, da to svrši tako lepo govorio g. Gjonović, zabtevaju. da  vi  iza- 
za   mesec   dana   ili   za   dva   mes  ea.   K'ad   j     taj   posao herele jedan  Odhor, da  nm  ostavile   rok   i  da   mu   ka 
sad svršio, ja  sam  s  njim   izišao pred   vladu   i  onda  je žeP  :   mi  kao  Skupština  ne  možemo da   pokupimo sad 
Vlada   odredila   od   svoje  strane   minir-tra.   a   uzeti   sn onaj   materijal,   koji  je   došao  Iz   zemlje  i   iz   države, 
iz   radikalnoga   kluba,   jedan    predstavnik   demokrat- nego   imate  vi da ipioučit-  ove   zakoneke    predloge   i 
ukoga  kluba  i  u   tom odboju je .pretresen   projekat  i sav   taj  materijal  i  da  podnesete u   roku  od 15 dana 
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izvcštaj  i  ini  ćan nda  kao Skupština da  diskutu- je g, Ituliliii' objasnič, du HID/.C hiti reći o izbom toga 
jemo. I ju uiisliiii, da je to naji ravihiije, jer ugled od'bora samo kao redakcionog'. Pošto ee završi dieku- 
i'arlamcnta i poštovanje zakona i Ustava zalitcvaju, sija i pošt,o шо 0 ovom zakonekom ipredlogU izradi iz- 
da vi izaberete jedan Odibor od lt> do IS lica, đa im vesan elaborat, onda so može u tome redukćionoiu 
ostavite Jedan  rok  na  pr.   lГ) dana  i  onda l>i  vama odboru stvar ponovo pregledati i doterati. Zato ja i 
ostalo još 45, ipa kad oni za I •'i dana svrše, zašto mi mislim, da je aemogUĆe primiti ovaj predlog g. Si- 
ne Idsmo mogli za .'! puta ipo  15 i to da r-vršimo doliro, mono\ii'-a.  nogo da ga tivlia  odbaciti. 

I'relsednik  Miša Trifunović:   Ima  rec.g. djono- .     .     Sto  se   tie,.   predloga  g.   Mini.-M'a.   koji   takodju 
vić radi lioiiog objašnjenja. insistira, da se Lza'bere jodan Odbor, ja mislim, da je 

Jovan Gionović: G. Ministar ве osvrnuo na ono, ' 1.аЈ 'Pf^0« nezgodan.  Nezgodan je zato, što ?kra- 
što   sam   ja   kazao   i   tvrdio  drugo  nešto,  sasvim   ohr- ^f ]:пк  /v'konodavnom Odboru   (.e-podm   M ms ar, 
nnto od ono,;, sto ваш ju  dokazivao.   On kaže da   bi ЈВД eda, nije bio na cisto s tim   da ovo nije ju,.]., nja 
i -i         •   ,                  ii            i           ,     •              ii- instanci ia. da smo mi samo   u dan  sKiipstmski  o. hor, DUO   n   interesu   Ugleda    parlamentarizma,    ako    1)1    se .         .    •'          .                .                ' .             ,         ,■          •   , 

i              i       i\\\                     i           •  •»       •        i      i da   mi   samo   imamo  da 'spremimo  zakonski   proiekat, izal rao |edan ()<ll or pa ipred  nas czisao i omla da re- i     .    L.,       -  ■       •     ,          •             ,        •    ,,,-   .   ■' 
i             i/      ■ r,       iii-             i м ii < a ee M<i:ps ina ipak o пичпп (flasatl.    л imstar za savaino o o\-oin zakonu,    li,  vi liti.   Kad  b]   ovo   lula ,   ■   i     .     •     ./   ,           ».     ,      т .Г,      ..      ,i-   i 

o             ii-              •   IT    r  iti-i'      i    ,-«•          • zie  naienie  /.akena  Marko   Intkovic:   Л i   hez ipra- ure li a,  onda   bismo  mi   l'ili    laktieki    sku istina,    |er ■'  ,            .-'           ,.  .         .    ,    ,..                                  '.' 
i,           ,  ■       -           -      ;                  -           ,     -■(•     ;i    Г Va  da  o  ulemu   •! isk ut li le.      Ml   ne  možemo   uzeti    na preko  nas  i HUieag  r sen |a  ne može se  tražiti   nikakvo ,         .           ,,,       ^.         ■'  .     .                i     L.I       • 

i    ,             ■   , •       \i-           '    ■■        .п                     :    i ,-elie   u (ii;il   skupštine,   m:   nismo   ee a   okUiPStina,   mi irnuo rcseniG.  .Mi  ovo nije ureoba, nego   edan za- •   ,        ,,                 •   i        .      i    ^ч     - ■      ■     • 
i.   ,     i.   ;•      '   ..    г               г  ' •   ,    •                i'     ■ ' • snio  ledan  o: I or samo,  ledno UZ2 tem ^kniistine  i  mi kon, kop  KG  radi    po   skraeenoi   proceduri  i    mi,   u .       •'                i        .       •'.                   ...'... 
ovom   slneaiu,   nieniO   Skupština,   „eno   Odbor   skup-        nio ,sam.,  da   priprem: natenjal    za    zakonski 
stinski. Naš rad, kao što znat., ide pred 1 "a rlamenat,, P^Jekat, a Skupština ima b nj omu da glasa,  i, sada 

i              ,       i,i .;    i   :       .   i      .        ■ r             ii         i • 'n  Sto  se  on  ima   d.ne i ipo  skraćenom   postupku,  sto da ga  on  o lol>ri.   I   |a onda.  ne \idini na   kakav  nismo .     i .,•.,■ ,      ••             •      i               ■        .',.., 
••           u   i-        i    i   t4       -.•           ii-                  i*  . Г.е   mo/.e   lnti   (iskusne,   d   ie  < гицо  an anie.   .a   ■ hi u način   poaigJi  uiile I  Skupštine,  ako  bismo  uzidi   aro- ,.       ,           м-   •           ,          ,       Г^ >   •     •      i    , 
i          ;  -         i' *     • •        i      i      п       i    •     i'  i               i molio, (a  ц.   л imstar ■< a   ov( c  olnasn len je,   kako  on ceduru   los zaphdeni u  od  odredbe, kopi   l stav  pred- '        b ,            ,           .        ,            •  ,         ,     ,. 

; i;    ■  i.   i  i •    ,,.   ' i-      i-   •   i           /    • <  .   i    • ■ smatra ova druga  dva zakonika  proiekta. da    i su  i VKlia   i   kad   li   stvarali   s; hi    edan   autoritet   kop   ne- .              ..     .   '   .          ,            ,     ..'     ■.'       .             . 
iii-               i                i     т    i>     i           .      '/     i "m ograničeni  o\'ini  rokom, (a    l  se  i  luu  moraui do- mamo,   kad   hismo r^ehe (prozlaeill   larlamentom^   Ja .                          ,            ,            .       ,                .    .   .   ■'      . 

,, i    ;■   ,     i      i ;  ,,,     ,   ;         ' ,   ■         ■•           i    i    [>    i VA'^  u  опопп-  roku. u  kome  i zakon  o admmistrat iv- se liopm,   la    lnsmo mi,   na  tai   nacm    ugl  d    lana- •    • j i-         i-      i-      •      i              -■ •                 i 
,,,',    ,1     •     ;;|-     i      ,     ■  i     i,        i     i    > ""I I odeh /.einlie, i i ta) rok  ne važi i  za ova dva za- menta   malo   i   smaiipli.  .1 a  sam  to  meo da   kazein   na '                    .,   ,       .      i-,                     .   .  ,,   , 

м:   ■  ,   '          \ i-                i      -IM kona. a to su Aakoni o .Samoupravi  i /.aken o Oipstoi 
ONU   rec g.   ftlmistrovu.   Ml, gospodo,    a  luli   vas  mo- i-          •   ,,    !                   ••     ■                 ■     i •,       i         , 
i;      ,       i     ,,-,   , ;      i      ;  ~    •    i          ,        'i l  pravi.  Ovite stvar nile   lasna, a   ta  hi i  zideo, da  ova lio  za   depiistenie <la    08    ednu  etvar   krenem   ovom i           i                             .•!■!,, ■         , 

•|jl<om                        '      ' dva zakona  no ipotpadaju  pod taj  rok. Ja bih voleo, 
i>,.,",i ,,     ; •                           i          i da ovi zakoni ne dodjn pod udar kratkoga  postuioka I  redstavniCI   OVC   gfUipe   o\de   pred   nama   su   iz- ■    п             i   i     i         i-  i                •          7  ч-         , 

;   ,,;i;     i     ;            ;       i.           u    -            MU           i    ••   • nego ila   liu'tu  sjolimiio (hskutovani   pred   .Narodnom lavill,   da   |e   DVaj   zakon   odbačen   u   (»dhoru,   kop   ie ,,,       ...              ,.            * -.          ■     ,    ,        .'     .     .        .    ,    ,• 
ci,,,,. -,;,    'i ;i    ; ' i     i     i             s;   xi         ■       cn IM-CUJ stinom  ah. na zatoet, izgleda, da  ce i  om  doći hkui>stina lula izabrala da ga rosi.  Nama  ie u Skup- i    ■,      .,        , ,-   ,■            г  ,    .      . ,. .     1    . 
Si.;, ;,„■;,             i       ,    , ;;   '     п    -                   ' i            OJ I1"-'  Udar (dana   Ido.  I  stasa, da c,   i oni    utl  reeem   po stini  pročitano, da on  nije odhacen  nego da se Od- i     .                   i    •    ,,   ,•       i  i ,          ,,•  • 
i        •     •   •         i        ••                        i                    ••     /\           ■• ovo)  skraeenoi   proceduri.   Л o mi.  < akc,  ii.   Ministra nor  izvinio,    da   nije    mogao    da   ga    svrsi.    Ovo    nile .    -                               i       i        »             .     .i   i   ,  ,w,. 
II.        -,•     -.          ( '        (i' i       .     ■         ,       i   ■    i            -• 'I11  nam  o ovome i a   ona\('st.eii ie. laka   niti   sitna   stvar.   Ovde   sti-pmo   |ind   pdnom   ci- ■' 
njenioom:   ili da  je skmštinski   odbor   faleifikovao Predsednik'Miša Trifuriović:   Molim   Vas,   go- 
izveštaj   i   obmanuo   Skupštinu   ili    predstavnici   'par- sl,";l|>. zauzmite   mesta,  ako  hoćete da evrsimo   |.,,sao, 
tija, koji  su dali  izjave, ovde,  nisu  dovoljno  tačno 0^ako ne možemo raditi, [ma reč g. Mpskovljevič. 
kazali  kako su  stvari  tekle u  Odhoru  za  adminislra- Miloš Moskovljević:  Ja  moram da  reagiram  na 
tivnu :pod(dii  zemlje.    ,la    inisjim,   da    je   u    interesu dve stvari  iz govora goep.  Ministra, da hoi'-u  o\ile da 
Ugleda   parlamenta,   da   se   ova   stvar   raspravi.   Ta   ne istaknem  i :1a dokažem, da ovaj zakonski  prošlog nije 
dozvoljavam ni kao član /.akonodavnou' Odbora, niti primljen u odboru za administrativnu ipodelu zemlje, 
kao član  ove Skupštine, da  me  iko  mistificira, ipa   ne ие.цо   da   j'   od'nač  n.   ma   da   Olhor  u  svom   izvc.štaju 
mogu  td  dopustiti   ni    Odboru    niti   ikom   drugom.    I Skui stini  ništa О tome ne govori. On samo  izveštava 
zato  molim,  kad   se  ova   stvar   raspravi,   kad ee  svrši Sknjštmii,  da   on   nije  mogao da  svrši  svoj   posao,  a 
ova prva diskusija, đa i ovu stvar raspravimo. zašto nije mogao da svrsi ne kaže ništa, on ne kaže 

Vojislav Lazic:  Ja sam  po drugi   put uzeo   rec, пГм'л ,I:L '' Je 'm l'o;'T" <,;l  г.аФ ' 5to -i' " 0P§te |,;|,|i"- 
da ispravim neke navode g, Simonovića. On je pred- Predsednik Miša Trifunović: Ja sam pustio da 
ložio neki odbor, ali je njegov predlog tako nejasan, ovde može evaki član više'puta dagdvori c toj stvari 
da  ja   mislim,  da   je  apsolutno   nemotruče  primiti   ga.      /'1  ,(l-  kako će  da   pristupimo ovom   velik    poslu. 
On ipredlaže jedan  odbor,  koji   hi   imao  ovaj  zakonski ali, gpapodp,  nemojt:   da govorimo Ovde 0 tomu  kako 
predlog da uzme u pretres i kaže: neka se vođi dis- Odbor nije ni započeo posao. 
knsija  načelno. Ja  ne  momi  da   razumeni  to, da  po- Miloš  Moskovljević:   Ovo  je   važna  stvar, da   li 
sehno vodi diskusiju načelnu taj pi.dodhor, a iposelmo je taj predloifi primljen ili je odbačen. (I>r. Šecerov: 
zaki davni  odhor. Tu  je stvar  lepo ohjasnlo g,  "Du- A  Što se to Va- tiČD?)   Kako me se ne bi ticalo. To je 
libić. ako Zakonodavni Odhor vođi načelnu diskusiju neučtivoet od Vas. gospođme!   Mi imamo stenograf- 
0  zakonskom  (projektil,  kop   je   iipučen   pred  nas   od ske beleško, izvolite gledati  i uveriti se.  kako se je o 
ntrane vlade, šta  će onda  da   radi  taj  Odbor, koji  mi trnu   uveriti    z steno" ra l'skih    heležaka.    (Jovan    Ma- 
biramol  I en će može  biti u isto   vreme   voditi   na- govčević: To nije istina.   Vi ne govorite   istinu.   Vi 
čelnu   diskusiju   0   istom   zakonu,   i   ako   on   uČini   iz- vrođjate, ako  lako govorite.)   V'   vrrdjat"  kad  nećet-j 
\esne i/.men- i izidje sa svoiim projektom pred nas, da slušate. Ja irndini gospodina Predsednika, da bi че 
onda  znači, da  tndia da  vodimo ponovo diskusiju  o ova stvar raščistila, da se uzmu stendgrafsk   lelešk", 
njegovom predlogu • onda bismo ini samo džabe upro- (Valerijan   Pribićević:  To je  opstrukcija.)   To   nije 
basćavali   vreme  Vodeći  disl^uejju   q vladinom pred- opstrukcija, nemojte da me smetate, gospodine igu- 
IbgU, a posle toga i  diskusiju  o  predlogu  OVOga pod- man;. 
odbora. Taj je predlog tako nejasan, dn se no može Predsednik   Miša  Trifunović:   Gospodine   Mos- 
primiti,   I  te, hi  po mome mišljenju hilo štetno. Lepo kovljeviču,   moram  da   Vam  kažem  da   neću  više  do- 
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zvoljavati da не govori o prošlom аекош odtoru. Go- Pominjući   zatim   i   krizu   vlade,   koja  je  duže 
vorićemo " radu ZaUcon'odav-nog Odbora eto on ima <la vreme  trajala  i   katolirki   i   pravoslavni   linzic  тПтг 
radi. Mnogo smo već vr. mena utrošili na to, da li je nastavlja: »Odbor je na svojih   12 s'ednica  pretresao 
onaj  Odbor svršio   ili  nije.   Mene se kao  pi-.'ds; dirka podneti   niu  zakon.-ki   predlog,  ali 6e   uvok   to   pictrc- 
ne tiče to mnogo, stp je onaj od'bor radio, tiče m.e se sanje  vršilo  u  granicama   načelne,  opšte diskusije  i 
samo što ćemo mi da radimo. nije mogao stiei da  pridje detaljnom  pretresanju«  i 

Miloš Moskovljević:   Mi   ne   možemo  da   govo- završava   i   na  završetku   kaže:   »Najzad   Odboru   je 
rimo što ćemo raditi ovde, ako ве ne o'bazremo i na čael   izjaviti  gos>podinu   Predsedniku,  da  nije  bio   ii 
ono što je radjeno  ranije, da govori  zakonskom mogućnosti ceniti zakonske piedloge: o epštoj upravi 
projektu.   Naein našega rada   zavisi   od   tega   da   li i oblasnoj i sreskoj samoupravi, koji su mu predloži 
ć nm mi da preradimo taj projekal ili da nam vlada takodjer na ocenu bili upućeni«! 
izradi sasvim drugi projekat. (Nastaju pirigovori.) (i.   Mpskovljeviću sve je ovo  bilo  poznalo: jer 

Predsednik  Miša Trifunovlć; Goepodin  Vujićić u svom .odvojenom  mišljenju on veli: »Ne mogu se 
je elan  odbora  i  on  /na  kakav je Odlmr ilao  izveštaj. složiti sa izveštajem  većine odbora za  admi ni>t ral i vnn 

Milorad  Vujičić:    Tako   je. da   ĆU    ukratko   da podelu  zemlje, jer smatram,  da   u   njemu   ni-n   izhcti 
prikazem, a tu su i svedet] i ostala gosrpoda, koja su pravi   razlogi   zašlo  odbor   nije  svršio   povereni   mu 
tamo   bila,  hoću  da   prikaži m   kako  se  stvar  ima.   Хе posao«. 
može  se  kazati,  da   je  odlior   n   načelu   odliaeio  iproje- Ovako   je,   vidite,   g,    Moskov 1 jcvie   krilikovao   n 
kat  \dade; to nije.   Da  smo mi lo  odbacili  ne  li  onda odlioru  odbor a  sad  lioee  i  ovde.  On  zna  kakav je  iz- 
o tom razgovarali. Mi smo samo odbacili onu kartu, veštaj  (M. Moskovljević: Хе odgovara  istini I) To je 
jer   nis    kleli   one   uraniee,   ali   naeidno   mi   einb   to \;isc  mišljenje,  ali  je samo   niezgodno,  da   tako   kažete 
prihvat  li.   1   n   tem   smislu   treba   govoriti  0  odbaciva- za jedan  veliki odbor.  Г  ostalom   jedno je ne.-iimnjiv o 
nju ili  neodbaeivahju'. tačno a to je, da odbor nije odbacio ni u načelu ni 

Miloš Moskovljević: Ovo što je kazao ц. N'iijieii', U   pojedinostima   ni   jedan   od   tri   Vladina   predloga, 
to Sam   i ja  liteo da   kažem,  ali   to samo  malo drukčije koji  su   pred   njim   bili.  To  ja-no   polvedjii je   sam   od- 
izgleda. To je  isto i g.   Ministar  pomenuo  i  kazao, da liorski   izvestaj. 
nije istina, da je odbačen ovaj zakonski iprodlog, a neki Predsednik Miša Trifunović:  Гта  reč goepodin 
si)_ <lol>a( ili :   »nije  istina  <la  su   svi   kili   neza lov oljni, llidmjee. 
vec je bilo zameraka u pojedinostima«. Ali, gosppdo Dr. Josip Holmjec: Gospodje! Moja dolžnosl je, 
moja,   ovaj   zakonski   prodlog   ovako   kako   je   nama da  na  besede gospoda   ministra,  ki  je  rekel, da   moja 
podnet   i   nema  drugo   ništa   nego   pojelimsti.   Mj   це- trditev,  da   je  odbor  za   podelo   zemlje  zavrnil   vladni 
mamo   nikakvih   motivacija,  kojim   ве  je   načelima   laj predlog,   ni   loena.  odgOVOrjra,   da   je   l.a   moja   trditev 
odbor rukovodio, da li -u uzete u obzir odredbe prek popolnoma točna.   Dokaz temu  so stenografični  za- 
vidjene  prvim  stavom  95. el.   Ustava,  da  se zemlja pisniki. Vprašati morete tudi predsednika odbora za 
može deliti   -amo   na  osnovi   geografskih,   piinlnih podelo zemlje g. NTastasa  Petroviča, ki  Vam bo isto 
i eocijalnih usloya, ili ima nekih drugih uslova, prin- potrdil. Dokaz temu so stenografični zapisniki poedi- 
idpa  za   koje  mi   ne znamo.   I   kad  j"  bila   vodjena   na- nili  sij,  in  izvolile samo   pogledati.  Tam  je dokazano, 
čelna  diskusija  n pdboru za   podi lu  zemlje, ja  sam da je odbor zavrgel vladni načrt, ki je bil v razpravi, 
kazao, da je potrebno, da nam ili g. Ministar ili jedan Popolnoma vseeno pa je, ako se pravi:  načelno 
od   eksperata,   koji   su    učestvovali    U    izradi   zakona, ali  v  poedinosti.  Zavruj   u  je  lil.  lo  stoji   v  stenpgra- 
kaže čime su se  rukovodili   pri   izradi   projekta,   pa ričnih zapisnikih. 
bismo   mi   možda   usvojili   njihove   razloge   i   njihove Predsednik   Miša   Trifunović:    Molim   gospodo, 
poglede;  Medjntim. nama nije niko ništa rekao. je  li  Zakonodavni  Odbor  voljan  da ве zaključi   pri 

Predsednik Miša Trifunović:   lun   reč gospodin manje govornika?   (Jeste.)  Onda  imaju da govore g. 
Miujslar  za   K'ouslit nanl n. Simonovie  i  g.   Ka'ei vie.   Ima   i ee g.   ministar. 

Min. za  Konstilnaulu Marko Trifković: dahoOi ,         Ministar   za   izjednačenje   zakona   Marko   Trif- 
da   uzmem  u  odhrai naj  odbor  i  da   kažsan, da   nije liCV,c:   ■,;l   llr   /"il"1   г^9   R-    Uebnjec   0Sta]e   uporno 
tako  kao Što   kaže g.   Moskov 1 jevič.  da   ne znam  eemu na   nrsl.jeuju.  đa   .je  odhor  o.lhaelo   predlo-  o  admiul- 
doprinosi   ovako  držanje  g.   Moskovljevića.   Sam   g. etrativnoj podeli zemlje i tem da čitam stenpgrafpke 
Moskovljević   je bio član   toga odboru   i   vrh, dobro »eleške. Lzveštaj Odbora je merodavan za nas. da ne- 
žna   kakav   je   hio   rad   Iona  ечП.ога. "lam  potrebe  da   eilam   slenoL'ra I-ke   l.eleske   o   radu 

Merodavno   je  ono,  što   je   odhor   kaz lo   u   -vome »dbora   naroiato   kad   ih   m   g.   Ilohnjee   nije   pročitao, 
izveštaju: »I ako eu svi članovi odbora bili  potpuno JPeni 3? Silsvl.m dovoljan azveštarOdbora. Л kad Od- 
loga svesni, da   je neophodno potiebno, da o ovako b?.r " izve&taju Narodnoj Skupštini kaže, da predlog 
krupu    pitariju   kao   što   je   pitanje   podele   naše nije prouče zbog npdpvoljnosti vremena,8ta cu ja sad 
zemlje na oblasti, donesena kraju krajeva ^vbju de- istraživati  sta su  članovi   toga  Odbora   razgp^arali. 
finitivnu   odluku   Narodna   Skupšlina,   kako   je   i   njen ' •'   "k"1""   «•   Solinjeca,   da   u   interesu   BVOga   ličnoga 
poslovnik   propisao,   a   no   po   Skraćendm   postupku, dostojanstva ne insistira na tome, da je Odbor odbaoio 
koji je .•hm   i:!:;. Ustavu utvrd jen, ipak  ie odboru proiekal  samo zato, sto jo.neki od članova odbora 
to bilo nemoguće učiniti  i/, ovih  razloga:  Samo p;- Kovor:o protiv i sto je to zabeTeženo u stenogratskim 
tanje  podele zemlje  na   iddasli   je,  po   prirodi   svojoj, heleskama,   kad   postoji   odi,or,ki   jasan   i  razgovetan 
veoma  komplicirano i  već po toj osobini  p-vojoj op- Lzveštaj podnel   Nar. Skupetim, koji tvrdi  protivno, 
sežno i  teško! tako da je rok.  koji el.   136.   Ustava Ur. Josip Hohnjec; Ja imam da odgovorim go- 
odredjuje  i   oilhorn   u   Nar.   Skupštini   i   BUviŠC   kratak epodinu    Ministru   samo   OVO.   da   ostajem   pri   svojim 
bio, da   bi   bilo   nemoguće samom   odboru   za   tako recima i ja se pozivam na stenografske belegke. Tamo 
kratko  vreme izraditi  svoje  mišljenje  o  lom  zakon- stoji  zapisano, da je zakonski  projekt  o  admiuistra- 
skom predlogu   i  da   se   i   ne   gOVOri   0   tome,  da   je   li livnoj podeli  zemlje  u odhoru  odhaeen. 
lom   pogledu   Nar. Skupština, imala  da  da svoju   defi- Milorad Vujičić:  Pa baš i da je laj projekal  sid- 
nilivnu odluku o  njemu«. haeeli, Sta   to  nas  vezuje? 
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Dr,  Milan   Simonović:   Ja  sam,  goispddo,   tražio      eva  tri  projekta,  pusto sva  tri   projekta  stupaju  u  ži- 
reč ponovo <ia reagiram na goVor g. Voje Lazic^, JA vot jednog istog dana. 
neću sporiti, da ite moi predlog nejasan, neodredjen, / \-    ♦ •      i     ,         г>   i      i         \ ,.   .    '.       i         ■'          ' .'    .     ■.■'...        .     .   •'    • (J\asta e odmor. — 1 osle odmora.) 
ali ja i sad  oetajem  рл   njemu   i  mi-lim, da  je  ne- 
ophodno   potrebno,  kad   imamo   tri   važna  zakonska .      Predsednik  Miša Trifuncvić:  Gospodo,  nastav- 
projekta pred nama, da jedan uži  krug ove Skupštine ljamo ,se<lnien. 
kako je naziva g. Ministar odnoeno uži krug Zakono- Meni je, gospodo, saopsteno, da su se prgcUtav- 
davnog   Odbora   (prethodno   zaeedne   i   detaljno   se nici  partija sporazumeli, da  -e bira jedan odbor za 
npo/.na s  jednim, s drugim i s Ireeim /akonskim  pro- sva   tri   zakonska   projekta.   Jeste   li   za   to,  gospodo? 
jektom; Ja tvrdim, da mi ne možemo ni načelnu de- (Prima   se.)    feto   tako,   gospodo,   Paopštena   su   mi 
batu temidjno vodili q svima projektimp na jedared, [mena članova, koji su \/. pojedinih partija ušli u ovaj 
nego moramo početi sa jednim od njih. Dakle ta pi- odbor. 
tanja treba prethodno da se razrade u užem odboru Vojisjav Lazlć: To -u .-e složile vladine grupe. 
ijedan od tih članova pžega odbora uzeće da  refc: ,ia hoću da se principijelno resi i da se zna, ko će sno 
riše   o  zakonskom   projektu   o  opetoj   upravi,  druui gjti odgovornost, ako ovi  zakonski  projekti  ne budu 
član da  referiše, o oblasnoi   i sreskoj samoupravi, a rešeni. Ja sam za to. da se pre glasa'to (pitanje, te da 
treći da teferiše o projektu o podeli na oblaeti i na .,, ./м.л^ koji su za to. da -e biraju ti odbori, a koji su 
taj način taj uzi odbor pdrodioe pravac načelne dis- /:| t(li <ia se odmah pristupi rešavanju tih zakonskih 
kusije.   Ali, gospodof, ja sam  kazao, da  ako  opozicija projekata 
insistira na  tome.  Zakonodaji Odboremp.že   početi '   pmU,(|mk   М|ба  jrifunović:   Stavieu   na   gla 
načelnu debatu, a to može uoimt! sa ovih razlog  sto gan;j             ^_ Koja t,u ци,1|1(1<1а za ,„, da se hira je- 
Smo   uvK e i    naivicu    teskoen    u   <da jima   o    po< eU i  ••     ji                        \  ■       \        i              ■   i t      •       i- ■ ..              ,,    •'.    .              .       .               ■!      \         \ dan  odhor  za  sva   tri   zakonska   projekta,  izvoliee не- 
zemhe   na   ohlasli,   u'r   to   |e   " avno   pilan|e   o   kome i   ••         i    •                  .:,,■,■           ,     .        i       ., •'                  •      •     i,  i i     i     i         -i                      •■  i doti,  a   koia su  gospoda  protiv   toga,  a  za   to, <la   se 
eemo   ве     -jHiieati.    Pukle    hmle    prihran    malenial, i      i        •'.      •        i          ,i            ,,    •       r-     ,    .   г    i\i,, ,,,,,'                                          . '         ,,                  ■' . odmah pristupi  radu  u  plenumu,  izvoliee ustali.   (Ve- 
< (d< e   hine   sve   to   proučeno   u   užem   odboru,   ako   |e •■            y\  (^          i           ■•       ;           »       i           u;          li ......      ,.    '         ...          '            .             .          •' cma .sedi.j  liospcdo, vecma |e za to, da se hira odlior. 
O|IOZICIII <() detaha. opozieiia im.ze 0 svima ovim pro- ■     .                 i                       -•   Г  i      ;             •         . -i .'     .     •'    ,      .   .     ■' v     '            '                                               ' Ja  eu   gospodo,  .-amo   reci   kako   je   meni  i-aop-lenn,  a 
ickl ima da dehatu je. ...        n   -•,• 

■'               ,                   .v       , Vi ('(''(> 'Kilueit i, 
Milosav Raičević: ()\-de se. gospodo, .pretresalo »,    •   •                t             »*          i                 ■    ,-■ .        .       ....   ■'    .,                 .   ,.     ^    .'            /i     ,•        i .Meni    je,   gospodo,   saopsteno,   <la   su   se   partl|e 

i   tanje,  da    li    je ( )dl;or o podeh /.'ini je na ohlasli pod- ,'     .,         ni               .•■      i     .   ■   -i          •   ,' • '        .•''..   |J   .. .           .'.       ,.   .     ..{•  ,        .        . '.. sporazumele, <la   radikalna   parti a  da   In  (dana   i   In 
neo izvestai i dali ie ova) izvesta | odoacen. .la iiuislim, .,        i        i      .  i             •••,'•   -i             i              * • ,                   •'              •        , •'.   •        ..         .        i.     i    •  i zamenika, demokratska   parira   In Hana  odnosno   tri da   la   Stvar   u   ovome  slucani   пме   važna,   ^vakoiako .,                    i     •             r'        i         \\'л                м . ■'   .     ■         /л ,,                • zamenika,  gospoda   iz   muslimaiiskoi;-   klulia.   riiuihl.- 
moramo   verovali   onome,  sto   ie  sam   ()<llior   u  svome i         i            ••   r  .--i          ■     i           •  i ,,   .    ,                  .       -             ■     i             \    i     ■    i    ■ kansko-SOCiiallSticikog,  \z  knuduske   part.i|e,   iz   iii^o- 
izvestain  kazao, to je za  nas inerodavno.  Л da   ie has ,           ,       'i i   i     •  •'           \\        i'  --i            Л •     i   ' i    i ,■',.., •I.l,    ,                     ,.              •' slavenskog kluha  i  iz /,eml|oradir(d<.' partne da <la In 
ta| zakonski  рпиек!   i  odoacen,  to  ne  lu   mnogo  zna- i      '   -i          ■          •   j   '                  -i ..,•'         .            '■'.,..       ,     .    .,                    •      o   i po    ednog (dana  i  i>o  icdnoir zamenika. 
cllo,  mi  moramo   pristu-pili   reseiijll. toga   pitaiipi.  bad ,,                             ,   '           -           ■                  ■,    -, 
dolazi pitanje kako ćemo da odpečnemo rad sa ovim ,   ..  ,М(',т 8"' P^P-nh-, saopsteua imena ovili članova, 
zakonskim   projektima, da   naš  uspeh   bude   kao  sto koji b^imali  nei u taj odbor/Od radikala'gospoda: 
treba. Ja mislim, da onako  isto kao što  je  [Jstavni f^uba Jovanovicj,  Rajа^Filipov^i Milan bimonovic 
Odhor radio, tako isio moram., i mi  raditi ovde kao kao ■članovi, a gg. J. Radomc, M. Vujicic i M.  Raj 
Zakonodavni Odhor. ^vl'i,.kao.?Jll.,?Vl,T

za,"r
c.?1

1
CI' V/- ueradkratske stranke: 

Mi svakojak oramo  imati   jedim  odhor,  koji ,к-   I "uotijevie.  \     Vilder   i   Jovan  Magovcevie, a 
će te stvari sredjivati,  jer ako bi otpočeli ovako da k.a° .г*1петк ''[; p.1«^0 S^rov,  Ljjiba   Irandalilo 
rešavamo, onda  mi  to pitanje ne ćemo nikad defini- vl? '   Manojlo Sokic.    z  mus imanske stranke:    Tra- 
tivno  rešiti.   Mi   možemo   tO   pilanje  u   načelu   primiti, ^'Vi'v'   K1;''  ^mpnik   (  nierovic.      z    rcpuhl ikan.ke   i 
a   u   pojedinostima,  kako  će  pojedini  okruži   hiti   raz- BOCljallstlcko Stranko:   Kristan, a  kao zamenik   Krsta 
granioeni i da li će koji arez doći pod jedan ili drugi ' '■•|ПУ1,';,1Г ™^Ц etranke:   Drofemk, a  kao za 
oknig,  to  je  jedno od najvažnijih   pitanja  i  u det,- 'n,;mi<   Miloradov^c. Iz Jugoslavensko« kluha:  l),i i- 
Ijima to pitanje opšta sednica ne će rnoći-rešiti, nego ,,|г-   i1   ^r   f01",0"1-   |,,"ПЈ|'Г-   lz .zemljoradmckc 
pododbor,   koji   Ć0  stvar  potpuno   proučiti   i   nama   na »trank?:   M oskovlj. vic,   a   kao   zamenik   hraum. 
rešenje podneti. Stoga moje je miljenje, da treba da Vojislav Lazić: Ja bih hteo da se pre o lome 
pristupimo izboru odbora. glasa. 

Predsednik  Miša  Trifuncvić:   Gospodo,  debata .  Predsednik   Miša  Trifunović:   Staviću   na   gla- 
je   završena.   Mi  treba  da   pristupimo   jednom   za- sanje, 
ključku,   Mišljenja   ви   bila   ovde   iskazana   sa. dve Vojislav La/.ić:   Kod  odredjivanja  broja  lica  u 
-Irane.  .ledna gospoda  su  za  to, da se odmah   pristupi ovaj  odbor,   koliko  će   koja   grupa  dati,   ja   nisam   -u- 
rešenjn   ove  stvari,   a  druga   su  gospoda   za   lo,   da   se delovao   u   sporazumu,   da   nalazim,  da   je  ovako   kaki 
izabere jedan pododbor. Ja molim, da se po tome do- je ta sraziherp predložena nesrazm, mo. 
govorite i 2ato ću dati pet minuta odmora, pa ću onda Predsednik   Miša  Trifuiiović:   Staviću   na   gla- 
staviti   na   glasanje,   [zvolite   se  sad   sporazumeti   o sanje. (!.  Ministar složio se, da hude  11  članova, da 
tome i dogdvoriti koliko će članova hiti izabrano u radikali dadu 3, demokrati 3. a ostalih pel partija po 
taj pododbor. jednoga, evega  11  članova. Staviću  na glasanje.   Ko 

Jovan  Magovčevic:   Ako   većina   hude  za   pod- je za to,da bude u odboru 11 članova izvoleće sedeti, 
odhor, treba znati hoće li biti tri pododbora ili samo a i<0 j(. protjv neka izvoli uetati. (Većina sedi.)  (lo- 
jedan   pododbor  za   -ve  zakonike   projekte. epodo,   ГвввПО je  da   hude   11   ("danova,  a   >  time  je  re- 

Predsedni'k   Mrsa   Trifunović:   Gospodin    Mini- seno  onako   kako  su   partije  već dale  imena.  Samim 
star   je   mišljenja,  da   treba   da   hude   jedan   pododbor lim je ovo pitanje svršeno.   Molim sada za  rok.  Koliki 
za eva tri zakonska projekta, jer su oni u vezi. rok želite? (Glasovi: 12, 15, 10.)  [ma za mk 15 dana, 

Ministar za   Konstil iiantii   Marko  Trii'ković:   Ja ima  12 dana i  ima   10 dana. da ću  redom da  stavljam 
sam   mišljenja, da  treha  da  hude jedan   pododbor  za na  glasanje.   Iveć  ima  g,  Gjonović. 


